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cena: 10 Kč

Z obsahu: 
Zápis z Rady obce č. 24/01/20 (14. 1. 2020); OPS informuje;  Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče; Společenská rubrika; 

Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva obce Strašice; Rekordní 7. ročník Tříkrálové sbírky 2020 
ve Strašicích; Mlžení kolem pojmu „Sociální bydlení“; Prodej rybářských povolenek na rok 2020; Obecní ples; 

Pozvánka na divadlo, Pozvánka na promítání filmu; Pozvánka na přednášku Tajemství řeky Klabavy II.; 
Pozvánka na den otevřených dveří, Sportovní ples…

Pohled na kostel sv. Vavřince nám nepřipomíná, že jsme uprostřed zimního období.
Čekání dětí na zasněžené kostelní svahy se zdá být marné. 

Místo sáněk láká ke svezení spíše kolo…
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Projednáno

4. Žádost o povolení akce – Š. Červenka

RO projednala žádost o zaslání finančních prostředků na 
dobročinnost. Finanční prostředky ve výši 7.941 Kč byly 
vybrány v rámci prodeje výrobků žáků během vánoční 
prodejní výstavy. Výtěžek bude věnován na podporu 
zdravotně postižených dětí v ČR prostřednictvím Klubu 
Korálky Rokycany, z.s. Z důvodu uhrazení těchto 
prostředků z účtu zřizovatele bude ponížen příspěvek 
zřizovatele pro ZŠ Strašice o tuto částku na rok 2020.

RO schvaluje uhrazení prostředků dle žádosti 
č.j. 1475/19. 

RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu 
v roce 2020 z důvodu umístění paní J. F. v domově seniorů.

RO schvaluje žádost č.j. 1481/19.

3. Žádost o splátkový kalendář – č.j. 1447/19

2. Žádost o prominutí poplatku – J. F.

RO projednala žádost o sepsání splátkového kalendáře na 
úhradu dluhu za nezaplacené poplatky za svoz odpadu za 
roky 2018 a 2019 v celkové výši 8.400 Kč za tři osoby. 
Žadatelka navrhuje splátku ve výši 1.000 Kč měsíčně.

1. Žádost o zaslání finančních prostředků na 
dobročinnost – ZŠ Strašice

RO schvaluje sepsání splátkového kalendáře dle 
žádosti č.j. 1447/19.

RO projednala žádost o povolení dalšího ročníku 
hudebního festivalu „Koupák vítá léto“ v termínu 
13. 6.–14. 6. 2020. hudební produkce bude zahájena 
v 11 hodin a ukončena ve 2 hod. dne 14. 6. 2020. Žadatel 
dále požádal o zajištění posekání areálu, přistavení 
a odvoz kontejneru na odpad. Rovněž bylo požádáno 
o finanční podporu ve výši 10.000 Kč na zajištění ozvučení 
akce.

RO konstatuje, že předmětný pozemek má v nájmu pan 
Stupka, který pozemek obhospodařuje. S ohledem na tuto 
situaci je nutné zajistit souhlas současného nájemce.

RO schvaluje umístění včelstev na pozemku p.č. 
482/50 v k.ú. Strašice dle žádosti č.j. 12/20. 

RO schvaluje konání hudebního festivalu „Koupák vítá 
léto“ ve dnech 13. 6. a 14. 6. 2020. RO schvaluje 
uhrazení nákladů na ozvučení akce ve výši 10.000 Kč. 

RO projednala žádost o povolení umístění včelstev na 
obecní pozemek p.č. 482/50 v k.ú. Strašice. Na vyznače-
ném místě budou umístěny 3 úly, termín umístění je 
předběžně stanoven na únor 2020.

5. Žádost o umístění včelstev – M. Steininger

RO projednala návrh plánu zvýšení tělesné zdatnosti 
a výcviku ve střelbě. V rámci výcviku bude každý strážník 
absolvovat měsíčně 3 hodiny ostrých střeleb na střelnici, 
2 hodiny plavání v bazénu, 2 hodiny ve fitcentru a 1 hodinu 
masáží. Dále bude strážníkům uhrazeno očkování proti 
žloutence, chřipce a encefalitidě.

RO schvaluje Plán zvýšení tělesné zdatnosti a výcviku 
ve střelbě v roce 2020 dle návrhu Ing. Frajta.

7. Zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti

RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí 
ze dne 11. 12. 2019. Komise doporučila k pokácení 6 ks 
stromů na soukromých pozemcích. Komisi byla podána 
informace o provedené náhradní výsadbě (5 ks javorů 
v aleji u fary, 2 ks lípy u pomníku na návsi, v lokalitě nad 
slévárnou bylo vysazeno 16 ks stromů). Komise se dále 
zabývala podněty občanů a členů komise ohledně hospo-
daření pana Stupky – zavážení příkopů, zavezení a zorání 
polní cesty za kasárnami, uchycení elektrického ohradníku 
do stromů, atd. Komise tyto skutky doplnila pořízenými 
fotografiemi. Komise dále upozornila na špatný stav cest 
směrem na Mýto po červené značce a k hřišti pod lesem.

6. Plán zvýšení tělesné zdatnosti – Obecní 
policie Strašice

RO konstatuje, že bude zaslána písemná výzva panu 
Ing. Stupkovi, aby zjištěné skutečnosti napravil a dále 
v nich nepokračoval. RO dále konstatovala, že oprava cest 
směrem k Mýtu a hřišti pod lesem se prozatím řešit nebude 
(část komunikace není v majetku Obce Strašice). 

Příští jednání komise proběhne 22. 1. 2020.

RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti ze dne 30. 12. 2019. Komise se zabývala 
přípravou poukázek pro 13 jubilantů a dále se zabývala 
shrnutím činnosti v roce 2019. V roce 2019 bylo předáno 
123 blahopřání. Osobní blahopřání se uskutečnilo u 5 jubi-
lantů, přivítáno bylo 23 nových občánků. 

8. Zápis z jednání Komise životního prostředí

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
občanské záležitosti ze dne 30. 12. 2019. 

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 11. 12. 2019. RO ukládá písemně 
vyzvat Ing. Stupku k nápravě zjištěných skutečností.

9. Pravidla pro poskytování dotací z rozpočtu 
obce Strašice v roce 2020

RO projednala znění pravidel pro poskytování dotací 
z rozpočtu obce na rok 2020. Pravidla vymezují, jak o dotaci 
žádat, na co je dané prostředky možné využít a jakým 

Zápis z Rady obce č. 24/01/20 (14. 1. 2020)
J. Hahner, M. Straka

Únor 2020 - ROČNÍK XXVII



strana 3

BarňákBarňákBarňák
STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK

způsobem probíhá vyúčtování a případná kontrola. Žádosti 
o dotaci na rok 2020 bude možné podávat v termínu od 
1. 3. 2020 do 31. 3. 2020, žádosti je třeba podat na 
předepsaném formuláři, který je dostupný na Finančním 
odboru OÚ Strašice nebo na webových stránkách obce. 
Pravidla budou zveřejněna na webu obce. Je vhodné, aby 
se s nimi všichni žadatelé seznámili.

RO schvaluje Pravidla pro poskytování dotací z roz-
počtu obce Strašice v roce 2020.

10. Vyřazení majetku ZŠ Strašice

RO projednala návrh vyřazení majetku ZŠ Strašice, který 
byl vyhodnocen jako nepotřebný. Dle zákona je nutno tento 
majetek nabídnout zřizovateli. S ohledem na stáří daného 
majetku nebude zřizovatel této nabídky využívat.

11. Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 14-2019

RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 14-2019. Rozpočtové opatření zahrnuje úpravu 
jednotlivých položek dle skutečnosti k 31. 12. 2019. 
V příjmové části bylo upraveno čerpání dotace ve výši 
1,689 mil. Kč na zateplení domu č.p. 558-559, která zatím 
nebyla vyplacena, dále došlo k navýšení daně z příjmu 
o 437 tis. Kč. Výdajové položky byly upraveny dle 
skutečnosti k 31. 12. 2019 (navýšení nákladů na svoz 
odpadu, poplatek za prezentaci v rámci Destinační 
agentury Brdy, atd.).

RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 14-2019. 

RO schvaluje likvidaci majetku ZŠ Strašice dle 
předložených vyřazovacích protokolů. 

12. Objednávka zakázek

13. Žádost o dotaci – územní plán

RO projednala návrh starosty obce ohledně objednání 
zakázek v rámci rozpočtového provizoria. V roce 2019 byla 
zahájena přestavba skladu v areálu hasičů (sklad bude 
využit pro uskladnění majetku obce a DSO Horní 
Berounka), začátkem roku 2020 proběhne úprava plochy 
pro stání vozidel záchranné služby u ošetřovny.

RO schvaluje objednávku prací a zařízení dle návrhu 
starosty obce (přestavba skladu, úprava plochy pro 
stání vozidel). 

RO projednala návrh starosty obce ohledně vypsání 
výběrového řízení na realizaci historické fasády na budově 
MŠ Strašice.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
partnerské obce ze dne 13. 1. 2020. 

RO projednala návrh starosty obce ohledně podání žádosti 
dotaci na pořízení územního plánu obce Strašice. Územní 
plán je již v tuto dobu pořizován, Plzeňský kraj vyhlásil 
dotační titul na podporu financování územních plánu. 
Žádost je nutné podat do 24. 1. 2020.

RO schvaluje podání žádosti o dotaci na pořízení 
Územního plánu obce Strašice z rozpočtu Plzeňského 
kraje. 

14. Výběrové řízení – Fasáda MŠ Strašice

RO schvaluje vypsání výběrového řízení na realizaci 
historické fasády na budově MŠ Strašice. 

15. Zápis z jednání Komise pro partnerské obce

RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
ze dne 13. 1. 2020. Komise se zabývala přípravou oslav 
10. výročí partnerství (předpokládaný termín oslav je na 
přelomu září a října). V letošním roce neproběhne 
Vandertag, proběhne pouze Volkfest.

www.domov-pod-brdy.cz
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V případě nutnosti volejte na tel.: 371 585 731

Vyhodnocení – informační zpráva 
za měsíc 1 / 2020

Doprava

Veřejný pořádek

OZV č. 2/2012

Občanské soužití 

OZV č. 2/2015

Proti majetku

44 x přestupek –  řešeno 

        v příkazním řízení (rychlost, 

        zákazové značky, CHKO)

39 x oznámení odboru dopravy

2 x   přestupek

4 x   přestupek

1 x   přestupek

2 x   přestupek 

1 x   přestupek

Za měsíc leden řešila OPS tyto přestupky:

Ověřování pobytu / 
pověsti

8 x

Řešení stížnosti občanů 2 x

Součinnost s PČR OO Hrádek 4 x

Vážení občané,
v únorovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl 
seznámit s událostmi za uplynulé 2 měsíce z pohledu 
Obecní policie Strašice.

Veřejný pořádek 

Odkládání nepotřebného materiálu ke kontejnerům - kovo-
vé židle, obrazy, dětský kočárek v sídlišti za OÚ, zátěžové 
koberce do kontejneru na bioodpad ve Dvoře a další 
neroztříděný domovní odpad z domů. Další negativní jev, 
který se vyskytuje již několikrát, je ten, že do směsného 
kontejneru jsou vyhazovány oděvy. Oděvy byly vyhozené 
a rozházené u kontejneru u Libuše. Dále někdo vyhodil 
nebezpečný odpad, a to eternitové šablony v příkopu 
u rybníka Tisý. Je to k zamyšlení, zda někdo někoho viděl 
tento odpad vyhazovat? Stále se najdou jedinci, kterým 
úklid a dodržováním pořádku nic neříká.

           

OZV č. 2/2017 (odpady) 2 x   přestupek

BarňákBarňákBarňák
STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK
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Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti 
veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce.

Ze , kteří byli 7 odchytů toulavých (vyhozených) psů
předáni do útulku v Borovně, již 6 psů našlo nového 
majitele.

Doprava

Po oslavě konce roku 2019 (Silvestr) a příchodu Nového 
roku 2020 někteří občané (jednotlivci) po sobě zanechali 
zbytky pyrotechnického vyhořelého materiálu na veřejném 
prostranství a neprovedli úklid do kontejnerů. Přitom 
povinností každého je úklid, tedy likvidace použitých 
pyrotechnických prostředků do sběrných odpadních nádob 
- nenechat je na volném prostranství, protože tím se 
dopustí přestupku proti veřejnému pořádku zanedbáním 
povinnosti úklidu. 

Z hlediska bezpečnosti řidičů na pozemních komuni-
kacích a prevenci ohrožování dalších účastníků 
silničního provozu žádáme řidiče, aby svá vozidla při 
sněhové pokrývce či ledu dostatečně očistili, zejména 

Kontroly čipování  psů

okna. Není dostatečná viditelnost a úhel výhledu se 
zúží, a tak může dojít k přehlédnutí chodců a dalších 
účastníků silničního provozu. Dále je nutné rychlost 
zpomalit a přizpůsobit ji stavu komunikací.

Zvláštní pozornost musejí dávat řidiči nákladních 
automobilů, kteří mají na plachtě vrstvy ledu - ten padá 
při jízdě a může způsobit dopravní nehody s následky 
na zdraví.

Podle novely veterinárního zákona s platností od 1. 1. 2020 
musí být štěňata označena mikročipem nejpozději v době 
prvního očkování proti vzteklině, tedy v půl roce věku. 
Výjimku budou mít pouze starší psi v případě, že jsou 
označeni jasně čitelným tetováním, které bylo provedeno 
před 3. červencem 2011. 

Označení psů mikročipem provádějí soukromí veterinární 
lékaři, kteří jsou oprávněni vykonávat veterinární léčebnou 
a preventivní činnost (jsou registrovaní u Komory 
veterinárních lékařů ČR). Dlouhodobě je označení psa (ale 
také kočky či fretky) čipem povinné v případech, že s ním 
majitel cestuje do zahraničí.

Pokud neprovede veterinář registraci do centrálního 
registru v Praze sám, musí ji provést majitel, je to jeho 
povinnost.

Proto na základě novely zákona budou prováděny 
namátkové kontroly těchto čipů u psů. Pokud pes 
nebude označen čipem, majitel bude oznámen 
správnímu orgánu a bude zahájeno přestupkové řízení.

Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále provádíme 
bezplatnou registraci jízdních kol a elektrokol. K re-
gistraci jízdního kola a elektrokola je zapotřebí OP, včetně 
dokladů o jeho nabytí, u dětí mladší 15 let přítomnost 
jednoho z rodičů (Info: 371 585 731). Tato služba pro 
občany je zdarma.

Ing. Frajt Luboš, velitel obecní policie Strašice

Významného životního jubilea se dne 29. 12. 2019 
dožila paní Jitka Jobová.

ŽIVOTNÍ JUBILEUM

K devadesátým narozeninám, které oslavila se svojí 
rodinou, jí přišel popřát hodně spokojenosti, štěstí 
a zdraví do dalších let starosta obce pan Jiří Hahner.

Komise pro občanské záležitosti, zastoupená paní 
Věrou Šnaiberkovou, věnovala paní Jobové dárkový 
balíček a přání dalšího spokojeného života.

Únor 2020 - ROČNÍK XXVII
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V pondělí dne 6. ledna navštívili strašickou mateřskou 
a základní školu a také obecní radnici tři králové - Kašpar, 
Melichar a Baltazar. Tuto akci, uzavírající vánoční období, 
zorganizovala s žáky třídy 4. B paní učitelka Mgr. Gabriela 
Stránská.

Žáci v dobových kostýmech se svých rolí zhostili výtečně. 
Zpívali, koledovali a přiblížili svým spolužákům a kama-
rádům význam tříkrálové tradice, kterou odjakživa 
doprovázely různé lidové zvyky. O biblických postavách tří 
mudrců, kteří následovali kometu, jež je dovedla k místu 
narození Ježíška, byly děti poučeny při výuce. 

Naši malí koledníci nezapomněli na dveře všech navští-
vených míst napsat křídou tradiční písmena  K + M + B, 
která kromě iniciál jmen tří králů znamenají zkratku 
latinského "Christus mansionem benedicat" - "Kristus 
žehnej tomu domu."

Mgr. Gabriela Stránská

 Mgr. Zuzana Andrlíková 

Tříkrálová tradice na strašické škole

Před zimními prázdninami proběhl ve třídě 3. A projekt, 
který se inspiroval místem, ve kterém žáci žijí - tj. vesnice, 
Brdy, blízkost lesa, příroda, živočichové... Cílem projektu 
nebylo jen určit charakteristiku místa, kde žáci žijí, ale také 
poznat říši rostlinnou i živočišnou prostřednictvím obrázků 
a her, uvědomit si, jak přistupovat a chovat se k těmto 
darům a jak se přičinit, aby nám toto bohatství zůstalo 
zachováno. 

Součástí projektu byl také sběr a sušení kaštanů pro lesní 
zvěř, což probíhalo průběžně od října. Projekt byl zakončen 
vycházkou do lesa ke krmelci, kde žáci umístili nadílku pro 
lesní zvěř a letos už sami, bez mé pomoci, vyjádřili svá 
přání zvířátkům i lesu.

Projekt s názvem „Umíme se chovat“

Ukázková hodina basketbalu

Hned po zimních prázdninách do školní družiny přijela 
skupina TAMTAM z Afriky. 

Pan učitel Mgr. Jiří Monhart si připravil různé pohybové 
aktivity zaměřené na rozvoj pohybových dovedností žáků, 
které si spolu s ním vyzkoušeli zejména učitelé prvního 
stupně. Prostor byl rovněž věnován organizaci hodiny 
a výběru vhodného tělocvičného nářadí a pomůcek. Tato 
ukázková hodina proběhla v rámci projektu „Příklady dobré 
praxe – sdílení zkušeností pedagogů.“

Ve čtvrtek dne 9. ledna proběhla v tělocvičně školy další, 
v pořadí již třetí, ukázková hodina tělesné výchovy. Byla 
věnována basketbalu.

Mgr. Jiří Monhart

Ze školní družiny se ozývaly africké bubny 

Dva účinkující Afričané vyprávěli o afrických školách, 

Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče Strašice 
za měsíc leden

Tři králové v MŠ

Tři králové na strašické radnici

Tři králové v ZŠ
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Z vystoupení byly děti nadšené. Dozvěděly se, jak chodí 

zpívali písně a bubnovali na africké bubny. Děti si zatančily 
jejich tance a také si zazpívaly písně. Na závěr si mohly 
vyzkoušet bubnování a zakoupit drobné předměty. Eva Buchová

V pondělí dne 20. ledna se uskutečnilo okresní kolo 
Olympiády v českém jazyce. Místem setkání nejlepších 
řešitelů jednotlivých škol okresu bylo rokycanské 
gymnázium. Soutěžící si museli poradit s náročnými úkoly 
z tvarosloví, lexikologie i skladby a také museli vypracovat 
slohový úkol na téma „Kdybych měl/a Aladinovu lampu“.

Okresní kolo Olympiády v českém jazyce

Z dvaadvaceti účastníků se Karolína Smolová umístila 
na pěkném 5. místě, jen o jeden bod za čtvrtou 
soupeřkou z Rokycan. Eliška Suttrová se umístila 
jedenáctá.

V pondělí dne 13. ledna proběhlo v rokycanském gymnáziu 
okresní kolo dějepisné olympiády se zaměřením na konec 
19. století a období Československé republiky. Naši školu 
reprezentovali žáci třídy 9.A  Aleš Lejček a Michal Kros. 

děti v Africe do školy, co jedí nebo jak se u nich slaví 
vánoční nebo velikonoční svátky. 

Okresní kolo dějepisné olympiády

V četné konkurenci se Michal umístil na pěkném 
9. místě a Aleš na 12. místě. Děkujeme žákům za 
reprezentaci školy.

Mgr. Marcela Paulová

Naši školu zastupovaly dvě žákyně 9. ročníku, které byly 
zároveň dvěma nejúspěšnějšími řešitelkami školního kola. 
Jednalo se o Karolínu Smolovou z 9.A a Elišku 
Suttrovou z 9.B.

Do konce měsíce proběhlo ještě několik školních soutěží, 
s jejichž výsledky budete seznámení v příštím čísle – 
jednalo se o Pythagoriádu z matematiky pro 5. – 9. ročník 
a matematickou olympiádu v Rokycanech. Dále proběhlo 
školní kolo zeměpisné olympiády.

Mgr. Naděžda Kahovcová

Oběma luštitelkám děkuji za reprezentaci školy a přeji 
mnoho zdaru v dalším studiu!

Skupina Tamtam

Skupina Tamtam v ŠD

Prodej rybářských povolenek na rok 2020 
se uskuteční

5. 2., 19. 2., 4. 3., 18. 3. vždy 15.00 – 17.00
V malém sále Místní knihovny ve Strašicích.

Únor 2020 - ROČNÍK XXVII



strana 8

BarňákBarňákBarňák
STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK

1. Kontrolní výbor se v rámci svojí činnosti zaměřil na 
kontrolu Bytového správce – Inzuly.    KV se zajímal o to, 
jak jsou evidovány podněty a žádosti nájemníků. Důležitou 
informací pro nájemníky v této věci může být, že v kanceláři 
Správce bytového fondu mají možnost své žádosti sdělit 
jak ústně, tak také písemně, přičemž písemné žádosti jsou 
evidovány a Správce má následně povinnost na ně 
reagovat. Totéž dle sdělení Správce platí i v případě 
e-mailových podnětů. Dalším tématem v rámci kontroly 
Inzuly bylo, jakým způsobem probíhá kontrola tlaku vody 
v nájemních domech. V této věci proběhla na základě 
podnětu Kontrolního výboru komunikace mezi panem 
starostou a Vodohospodářskou společností a ze zjištěných 
informací vyplývá, že Vodohospodářská společnost 
kontrolu tlaku vody provedla, ale problém neshledala. 
V případě problému s tlakem vody nájemcům doporu-
čujeme informovat Inzulu nebo vedení obce hned v době 
výskytu problému, aby mohla být správně určena jeho 
příčina. Kontrolní výbor si dále vyžádal přehled oprav 
a výměn zařizovacích předmětů v obecních bytech 
provedených od roku 2016 do poloviny roku 2019. 

Kontrolní výbor je dle zákona o obcích povinně zřizovaným 
orgánem obecního zastupitelstva.

Po volbách v roce 2018 bylo v prosinci téhož roku 
hlasováním zastupitelstva schváleno nové složení 
Kontrolního výboru a Plán činnosti kontrolního výboru na 
rok 2019. V tomto článku bych rád seznámil čtenáře s prací 
Kontrolního výboru v minulém roce. Kontrolní výbor 
uskutečnil následující kontroly: dvě kontroly plnění 
usnesení Rady obce a dvě kontroly Inzuly, kontrolu 
Základní školy, veřejných zakázek, Skládky TKO, Muzea 
Středních Brd, kontrolu plnění usnesení Zastupitelstva 
obce a kontrolu vyřizování stížností a poskytování 
informací. 

Z provedených kontrol uskutečněných Kontrolním výbo-
rem více přiblížím tři.

Namátkovými konzultacemi přímo s nájemníky jsme 
s kolegou Martinem Weberem porovnávali Inzulou 
vykázaný přehled se skutečným stavem a v této věci nebyly 
zjištěny žádné nesrovnalosti. 

3. Třetí kontrola, o které bych se chtěl zmínit, je kontrola 
veřejných zakázek. Zde se Kontrolní výbor seznámil 
s podklady na zakázky uskutečněné v roce 2018. V tomto 
roce proběhlo sedm veřejných zakázek (fasáda OÚ, druhá 
etapa revitalizace Společenského domu, úprava okolí 
radnice, propojení centrálního zdroje tepla a plynové 
kotelny v č.p. 525, chodník na návsi, veřejné osvětlení 
a osvětlení kostela sv. Vavřince, vodovod ke kostelu). 
O všech veřejných zakázkách rozhodovala nejnižší 
nabídnutá cena.

2. Další z kontrol, kterou Kontrolní výbor uskutečnil, byla 
kontrola samostatné působnosti Rady obce. Kontrolní 
výbor si vyžádal několik dokumentů a informací. Například 
informaci o tom, jak probíhá zpracování nového územního 
plánu a otázky směřoval mimo jiné k eventuálnímu 
vodnímu dílu Amerika. Bylo zjištěno, že Plzeňský kraj ve 
svých Zásadách územního rozvoje s VD Amerika počítá, 
nicméně negativní stanovisko k této stavbě má nejen 
Zastupitelstvo obce Strašice, ale také Vojenské lesy 
a statky a Ministerstvo obrany, tudíž nelze říci, zda 
k realizaci této stavby dle plánů Plzeňského kraje v katastru 
Strašic dojde. Dále se Kontrolní výbor v rámci kontroly 
samostatné působnosti Rady obce zabýval problematikou 
dlužného nájemného za obecní byty. Pohledávky za 
neplacení nájemného jsou vymáhány soudní cestou, 
případně, po schválení Radou obce, řešeny s dlužníky 
prostřednictvím splátkového kalendáře.

Kontrolní výbor bude ve své činnosti pokračovat i v roce 
2020 v souladu s Plánem činnosti Kontrolního výboru, který 
byl schválen Zastupitelstvem obce v prosinci 2019.

Jan Sovadina, předseda KV

Zpráva o činnosti
Kontrolního výboru Zastupitelstva obce Strašice

Místo konání: 

V pátek 21. února 
se bude konat promítání 

Čas: Od 18 hodin.

historických filmů o Strašicích.

ve Strašicích.
Velký sál společenského domu 
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DĚKUJEME!
Velký dík patří také statečným koledníkům, kteří počasí 
nepočasí, únava neúnava přinášeli kasičky a požehnání do 
vašich obydlí. Letos se podařilo sestavit dvě skupinky 

Jménem oblastní rokycanské charity chceme poděkovat 
Vám všem, kteří jste přispěli do letošní Tříkrálové sbírky. 
Vaše štědrost předčila všechna naše očekávání. Ve třech 
kasičkách byla na území obce Strašice vybrána částka 
15.475 Kč. Ještě jednou velký a upřímný dík všem zúčastněným. Kéž 

je pro nás všechny rok 2020 stejně požehnaný jako právě 
proběhlá sbírka. 

S úctou Vaši Tři Králové

koledníků, které krásně doplnila tříkrálová koleda žáků 
4. ročníku naší základní školy na obecním úřadě a v ma-
teřské školce. I zapečeťená kasička v místní drogerii splnila 
svůj účel. 

Rekordní 7. ročník 
Tříkrálové sbírky 2020 ve Strašicích
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Mlžení kolem pojmu „Sociální bydlení“
Ing. František Nerad – bývalý tajemník Asociace bydlení České republiky

Všechny politické strany mluví o bydlení, levicové strany 
hodně mluví o „sociálním bydlení“, ale zřejmě pouze proto, 
že to je populární téma, nikoli proto, aby jej zavedly. 
Vybudovat systém sociálního bydlení totiž vyžaduje docela 
dost zákonodárné práce, zejména v občanském právu, 
korporátním právu a daňových zákonech. V devadesátých 
létech jsme i s několika poslanci Parlamentu díky Svazu 
bytových družstev objeli docela dost zemí, kde sociální 
bydlení funguje již velmi dlouho a velmi dobře. Problém 
našich politiků však byl tehdy v tom, že chtěli na všem 
vydělávat, takže se upřednostňovalo bydlení vlastnické. 
Stát převedl bytovky na obce a města a ta je začala zcela 
bez pravidel rozprodávat. Říkalo se tomu vznosně 
„privatizace“!!! Problém tehdejších pravicových politiků byl, 
že neslyšeli, nebo spíš nechtěli slyšet, že ne každý si je 
schopen na vlastní bydlení vydělat. Představa „sociálního 
bytu“ byla prostě v tom, že se chudý člověk nastěhuje do 
levné špeluňky někde na vzdáleném okraji města a bude 
držet hubu a bude rád, že na něj neprší.

Nechtěli vidět fotografie „sociálních bytů“ v Německu, 
Rakousku, Norsku, Řecku, Holandsku protože sice žili na 
konci 20. století, ale propagovali kapitalismus století 
devatenáctého. Když se nám je podařilo přesvědčit, že 
mají špatné informace, jak se žije ve vyspělé Evropě, 
začalo se uvažovat o tom, že sociální bydlení by měly 
zajistit obce a města, případně bytová družstva. Marně 
jsme je přesvědčovali, že je nutné zavést v této oblasti nové 
pojmy a zakotvit je v zákonech. Asociace pro bydlení České 
republiky vypracovala návrh zákona o obecně-prospěš-
ných bytových společenstvech, ale nikdo jej tehdy nechtěl. 
Ani Klaus, ani Zeman. Byla to v podstatě kopie rakouského 
zákona o tomto systému sociálního bydlení, ale ukázalo se, 
že povídání o dostižení Rakouska, byly pouze kecy a ne 
opravdová vůle toho dosáhnout. 

2 - Definice pojmů

 (1) Obecná  prospěšnost - je  působnost státu 
 v poskytování pomoci sociálně slabým nebo sociálně 
 potřebným občanům, kteří svojí ekonomickou činností 
 nejsou schopni dosáhnout ekonomické soběstačnosti.

 (3) Byty  společenstva - jsou byty sloužící k uspoko- 
 jování jak rodinného (bytové domy), tak společného 
 ubytování (svobodárny, nocležny)

3 - Účel zákona

 (1) Účelem zákona je umožnit vznik společenstev, která 
 zajistí komplexní funkce bydlení těm skupinám oby-
 vatelstva, které v tržních podmínkách nejsou schopny si 
 samy přiměřené bydlení opatřit.

4 - Obecná prospěšnost

 (2) Obecná prospěšnost může být přiznána společen-
 stvu, které zejména:

 (3) Zákon stanoví sankce za porušení ustanovení 
 o obecné prospěšnosti a za nesprávné použití státních 
 prostředků pro účely společenstev.

 b) ukládá limitovanou majetkovou účast společníků 
 na činnosti společenstva

 (2) Účelem zákona je dále stanovit způsob a podmínky 
 účasti státu v těchto společenstvech a pravidla pro 
 přidělování finančních prostředků pro ně.

 (1) Charakter obecné prospěšnosti přiznává společen-
 stvu na základě předložené zakladatelské smlouvy, 
 ekonomického plánu činnosti a rozvoje, ministerstvo 
 práce a sociálních věcí ČR v dohodě s ministerstvem 
 financí ČR.

 d) zakotvuje povinnost věnovat případný zbytek 
 jmění společenstva po jeho likvidaci obecně-
 prospěšným účelům

 e) ukládá povinnost podrobit se zákonným revizím 
 určenými orgány státní správy

 (2) Obecně-prospěšné stavební a bytové společenstvo 
 (dále jen "společenstvo") - je společenstvo, které pro 
 sociálně slabé nebo sociálně potřebné občany staví 
 bytové domy nebo poskytuje byty s podporou státu.

 f) upravuje omezené ručení společníků

 a) zaručuje nepodnikatelské a neziskové hospo-
 daření při výstavbě a používání bytového fondu

 c) zaručuje společníkům při odchodu ze společen-
 stva vrácení splacených podílů bez nároku na další 
 majetek společenstva
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Problém tehdy byl (a myslím, že je dodnes), že o pomoci 
sociálně slabším je lepší kecat, než ji opravdu poskytovat. 
Byli jsme to několikrát studovat v Rakousku a tam prostě 
rozumní bohatí lidé, bohaté prosperující firmy, své peníze 
nesyslí a nepoužívají na rozšíření svých ekonomických 
impérií, či výstavbu Čapích hnízd či rekreačních areálů 

    Byl jsem před nedávnem osloven lidmi z ČSSD, zda bych 
se jako nechtěl podílet na vzniku bytové sociální politiky pro 
ČSSD. No těším se na diskuse s paní ministryní a dalšími 
o jejích a svých představách o sociálním bydlení. V pod-
statě se sestavuje tým lidí z devadesátých let a měli 
bychom se snažit napravit to co Klausova ODS a Zema-
nova ČSSD v této oblasti dost pohnojili. Princip sociálního 
bydlení v Rakousku je jednoduchý. Byt je prostě byt 
v běžném standardu, pouze nájemce toho bytu je speciálně 
definovaná osoba, s ekonomickými problémy. Bydlení se 
řeší zákonnými podmínkami a daňovými výjimkami pro 
vlastníky těch bytů. Jisté mají ty osoby jedno – nikdo je 
nebude nutit, že se musí stát vlastníky svého bytu, pokud je 
jejich ekonomická situace špatná nebo slabá (na rozdíl od 
mnoha a mnoha příkladů v Česku, dokonce i ve Strašicích). 
A na druhou stranu vlastník sociálního bytu s ním nemůže 
kšeftovat, jako je to běžné u nás. Vlastníkem čehokoli 
a bytu nebo domu speciálně se totiž nemůže stát někdo, 
kdo nemá dostatečné ekonomické zázemí. Pravda z ko-
munismu, ale i raného kapitalismu 19. století jsme si zvykli, 
že šlo postavit dům s minimálními náklady, svépomocí. 
Jenže dnes není 19. století a ani komunismus, ale hodně 
lidem to nedochází. Lidé i politici musí také pochopit, že 
Sociální bydlení je oblast, na které se nevydělává!!! Jsem 
zvědav, zda ČSSD za těch 20 let trochu pochopila, že 
o bydlení nemá smysl jen kecat, ale je potřeba pro to něco 
smysluplného udělat.

v Krkonoších, ale stávají se společníky obecně pros-
pěšných bytových společností. Jedním z důvodů je, že se 
nemusejí strachovat, že ti chudší, kteří neměli štěstí, 
šance, příležitost, nebudou permanentně nadávat na „ty 
nahoře, kteří                 

jim ukradli peníze a žijí za ně v přepychu“. Když 
poslouchám při jednáních o bydlení současnou ministryni 
pro sociální věci Maláčovou, nebo ministryni Dostálovou, 
dost se divím, jak se mohly vůbec na to ministerstvo dostat 
s takovýmito znalostmi. Že by to bylo opět tím, že mají 
nějakou stranickou legitimaci a za každou druhou větou 
říkají jméno své politické strany?
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Provozovna Strašice, areál kasáren

Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00. Tel: 602 414 523, 602 157 925. 

Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.
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Nový bytový dům STRAŠICE
V oblasti bývalých kasáren vedle sauny a knihovny.

VEŘEJNÁ PROHLÍDKA 
Sobota 7.3. 2020 

9:00 - 12:00

30 bytů 2+KK a 3 byty 3+KK s výtahem, komorami a privátním parkovištěm

Kulturní odbor obce Strašice a spolek Brdská edice 
vás zvou na přednášku

V druhé části přednáškového cyklu zavítáme do samotných Strašic, 

kde nalezneme celou řadu zajímavostí, které se týkají zdejších vodních toků. 

Dále se podíváme i níže po proudu…

Prodej knih Brdské edice a nakladatelství Starý Most je zajištěn na místě.

Vstupné dobrovolné bude věnováno na podporu Brdské edice.

„Tajemství řeky Klabavy II. “,

která se koná 19. února od 17 hodin v Místní knihovně 

ve Strašicích. Slovem i obrazem Vás bude provázet 

Mgr. Tomáš Makaj.
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